
Rada Miejska 
w Nowym Mieście Lubawskim 

 
P r o t o k ó ł   Nr  XIII/2011 

 
z XIII-tej sesji Rady Miejskiej  w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu  
4 października 2011 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 
Sesję rozpoczęto o godz. 16:00  , a zakończono o godz. 18:00 
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 15 radnych . 
( Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu).  
( Lista obecności gości stanowi zał. Nr 2 do protokołu). 
Obrady  prowadził -   Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
-  Burmistrz Miasta                                          -  Józef Blank 
-  Zastępca Burmistrza                                     -  Damian Artuszewski 
- Skarbnik Miasta                                             -  Aneta Gołębiowska 
-  Adwokat                                                        -  Tomasz Kwiatkowski 
-   Starosta Nowomiejski                                  -  Ewa Dembek 
-  Pracownik Urzędu Miejskiego:                     - Dariusz  Sobaszkiewicz 
                                                                               
Zatwierdzony porządek obrad: 
1.   Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 
2.  Wybór sekretarza obrad. 
3.  Przedstawienie porządku obrad. 
4.  Przyjęcie protokołu z XII-tej sesji Rady Miejskiej. 
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta.  
6.  Interpelacje i wnioski. 
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/9/10 Rady Miejskiej w Nowym  
     Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej  
     Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na lata 2011-2021. 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/13/10 Rady Miejskiej w  
     Nowym Mieście Lubawskim z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia  
     budżetu  Gminy Nowe Miasto Lubawskie na  2011 r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia wydzielonych rachunków dochodów w  
    jednostkach budżetowych Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie, określenia źródeł  
    dochodów i wydatków nimi finansowanych. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stref płatnego parkowania, wysokości stawek  
      opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie  
      płatnego parkowania, wysokości opłat dodatkowych oraz sposobu ich pobierania. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu  
      zagospodarowania przestrzennego miasta Nowe Miasto Lubawskie. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli współdziałania pomiędzy gminą Kurzętnik,  
      gminą miejską Nowe Miasto Lubawskie, gminą Nowe Miasto Lubawskie w zakresie  
      rekultywacji i monitoringu poeksploatacyjnego składowiska  odpadów komunalnych  
      położonego w Lipowcu, gmina Kurzętnik. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej do  
      wystawiania polecenia wyjazdu służbowego dla przewodniczącego Rady Miejskiej. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek zwrotu kosztów przejazdu w podróży  
      służbowej radnego pojazdem samochodowym niebędącym własnością Gminy  
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      Miejskiej  Nowe Miasto Lubawskie.  
15. Informacja o pracach komisji Rady Miejskiej. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
17. Zakończenie sesji. 

 
Przebieg posiedzenia: 

Ad. pkt. 1 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  dokonał otwarcia XIII-tej sesji Rady Miejskiej 
stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba radnych, a 
więc obrady są prawomocne. 

Ad. pkt. 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  na sekretarza obrad zaproponował  radną- Z. 
Wilbrandt, która wyraziła zgodę na kandydowanie. Rada Miejska przy 14 głosach „za” i 1 
wstrzymującym  wybrała radną – Zofię Wilbrandt na sekretarza obrad. 

 
Ad. pkt. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej- M. Deja odczytał pismo z dnia 04.10.2011 r. Burmistrza 
Miasta o wprowadzenie do porządku obrad sesji punktu: 
- Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stref płatnego parkowania, wysokości stawek opłat  
za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych w strefie płatnego 
parkowania, wysokości opłat dodatkowych, oraz  sposobu ich pobierania, stanowiące zał. nr 3 
do protokołu. 
Przewodniczący Rady Miejskiej- M. Deja poddał pod głosowanie powyższy wniosek, który 
został przyjęty przez  Radę  jednomyślnie  ( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu). 
Rada Miejska nie wniosła innych  zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  przedstawił porządek obrad XIII-tej sesji Rady 
Miejskiej po wprowadzonej zmianie. 

 
Ad. pkt. 4 

Protokół z XII-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w pok nr 36  Urzędu 
Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. 
Sekretarz obrad poprzedniej  sesji – radny J. Szczepański  nie zgłosił uwag  do protokołu.  
Pozostali radni nie zgłosili uwag  do protokołu.  
Protokół z  XII-tej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty  przy 14 radnych  
„za” i 1 wstrzymującym się. 

Ad. pkt.5 
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 4 do protokołu. 
Burmistrz Miasta –J. Blank przedstawił sprawozdanie  z działalności międzysesyjnej  w 
zakresie bieżącej działalności Burmistrza Miasta. 
Starosta Nowomiejski – Ewa Dembek 
Zwróciła się do Rady o uwzględnienie w projekcie budżetu zawarcia długoletniej umowy 
dzierżawy na Środowiskowy Dom Samopomocy przy ul. Korczaka za symboliczną złotówkę. 
Wskazała, że jako jedyny w województwie opłaca czynsz. Występują problemy z uzyskaniem 
środków na standaryzację ośrodka, które pochodzą z budżetu Wojewody. Przychylenie się do 
mojej sugestii spowoduje, iż służby Wojewody będą miały inne spojrzenie na tę sprawę.  
Ponadto znajduje się tam lokal wyborczy. Jest to jedyny tego rodzaju ośrodek w powiecie. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  
Wyjaśnił, iż każda jednostka dysponuje swoim budżetem. Sprawa będzie rozpatrywana  przez 
komisję tematyczną Rady Miejskiej. 

Ad. pkt. 6 
Radni zgłosili następujące interpelacje i wnioski w sprawie: 
Radny – P. Jankowski 
-Wnioskuje o głosowanie imienne każdej uchwały Rady Miejskiej z zapisem do protokołu. 
Przewodniczący Rady – M. Deja 
Wyjaśnił, iż byłoby to niezgodne ze statutem, który określa, że głosowanie imienne  
odbywa się na indywidualny wniosek radnego  w sprawie zarządzenia takiego głosowania. 
Adwokat – T. Kwiatkowski 
wyjaśnił, że głosowanie imienne odbywa się w indywidualnych przypadkach, a nie we 
wszystkich.  
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja  poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 
Rada Miejska przy 1 głosie „za” i 13 przeciw i 1 wstrzymującym odrzuciła wniosek radnego-
P. Jankowskiego. 
Radny – K. Hoppe 
-Odnośnie zarządzenia Burmistrza Miasta z dnia 13 września 2011 r. zapytał czy działka nr 
106 poł;. przy ul. Okólnej o pow. 40 m2 jest w strefie płatnego parkowania, a jeżeli jest jak to 
się ma do ustalonych stawek opłat za czas parkowania pojazdów samochodowych? 
Radny – Z. Ewertowski 
- przybliżenia tematu sprzedaży nakładów poł. na gruntach Skarbu Państwa – Nadleśnictwo 
Brodnica nad Jeziorem Wielkie Partęczyny. 
Radny – J. Oelberg 
-Podziękował za budowę chodnika przy ul. Mickiewicza. Korzystając z obecności Starosty 
Nowomiejskiego –Ewy Dembek zwrócił się o ewentualne podjęcie wspólnych działań 
odnośnie budowy chodnika wzdłuż Szpitala po stronie wiaduktu, tym bardziej ze Szpital 
Powiatowy jest własnością powiatu i jest wizytówką miasta. 
Radny – J. Szczepański 
-Zapytał czy  najemcy mają zaległości w opłatach czynszowych komunalnych lokali 
użytkowych? 
Radny – B. Cieplak 
-właściwego utrzymywania pod względem czystości i zapachu terenu przy pojemnikach na 
odpady segregowane. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja   
Większość pojemników na odpady segregowane stoi na gruncie utwardzonym, lecz służby 
powinny o to zadbać. 
Radny – P. Jankowski 
-Jakie działania podejmuje Burmistrz Miasta w związku z zaklejaniem urzędowych 
obwieszczeń  wyborczych na miejskich słupach ogłoszeniowych? 
Radna – M. Czernysz 
-Zapytała czy ulice Przy Stoku, Międzygórze są objęte  projektem budowy kanalizacji 
podlegającym dofinansowaniu? 
Radny –A. Kłosowski 
Poruszył  sprawę założenia  tablicy ogłoszeniowej na skrzyżowaniu ulic Polanki-Długa  
w celach informacyjnych mieszkańców osiedla. 
Radny – M. Deja 
Czy planowany jest remont bloku przy ul. Chrobrego? 
Sprawozdanie i informacja zostały przyjęte przez Radę. 
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Ad. pkt.7 
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił  Przewodniczący Komisji –  
- J.Oelberg. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr III/9/10 Rady Miejskiej w Nowym  Mieście 
Lubawskim z dnia 15 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie na lata 2011-2021. 
Rada Miejska  jednomyślnie (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XIII/78/2011 – stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Ad. pkt. 8 
Pozytywną opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił  Przewodniczący Komisji –  
- J.Oelberg. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr IV/13/10 Rady Miejskiej w Nowym Mieście 
Lubawskim z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia budżetu  Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie na  2011 r. 
Rada Miejska jednomyślnie  (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XIII/79/2011 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. pkt. 9 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie utworzenia wydzielonych rachunków dochodów w jednostkach 
budżetowych Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie, określenia źródeł  dochodów i 
wydatków nimi finansowanych. 
Rada Miejska jednomyślnie  (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XIII/80/2011 – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Ad. pkt.10 
Pozytywną opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego przedstawił  Przewodniczący Komisji – 
K. Hoppe. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Nowe Miasto Lubawskie. 
Rada Miejska jednomyślnie (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XIII/81/2011 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Ad. pkt.11 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja odczytał  projekt uchwały w sprawie  ustalenia 
stref płatnego parkowania, wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych 
na drogach publicznych w strefie płatnego parkowania, wysokości opłat dodatkowych  oraz  
sposobu ich pobierania. 
W wyniku dyskusji Rada Miejska przy 12 głosach „za” 3 wstrzymujących podjęła uchwałę w 
tej sprawie. 
Uchwała Nr XIII/82/2011 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 
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Ad. pkt.12 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia woli współdziałania pomiędzy gminą Kurzętnik,  gminą 
miejską Nowe Miasto Lubawskie, gminą Nowe Miasto Lubawskie w zakresie  rekultywacji i 
monitoringu poeksploatacyjnego składowiska  odpadów komunalnych  położonego w 
Lipowcu, gmina Kurzętnik. 
Rada Miejska jednomyślnie (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XIII/83/2011 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

Ad. pkt.13 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej do  wystawiania 
polecenia wyjazdu służbowego dla przewodniczącego Rady Miejskiej. 
Rada Miejska jednomyślnie (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XIII/84/2011 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

Ad. pkt.14 
Przewodniczący Rady Miejskiej – M. Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie ustalenia stawek zwrotu kosztów przejazdu w podróży  służbowej 
radnego pojazdem samochodowym niebędącym własnością Gminy  Miejskiej  Nowe Miasto 
Lubawskie.  
Rada Miejska jednomyślnie (przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XIII/85/2011 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad. pkt.15 
Przewodniczący stałych komisji Rady Miejskiej przedstawili  informacje  o pracach komisji. 

Ad. pkt. 16 
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski udzielili:  
Burmistrz Miasta – J. Blank: 
- w Partęczynach sprzedaliśmy wszystkie nakłady w najgorszym stanie technicznym. 
Pozostały trzy domki w dyspozycji Urzędu na potrzeby socjalne pracowników i ich rodzin. 
Przeanalizujemy sytuację pod względem ekonomicznym. Gdybyśmy mieli znacznie dokładać, 
to przeznaczymy je na sprzedaż, 
-odnośnie zaległości z tytułu najmu lokali użytkowych na chwile obecną w większości 
sprawy zostały uregulowane. Jeden najemca posiada zaległość na koniec IX ok. 30tys. zł.. Na 
czwartek jesteśmy w tej sprawie umówieni, 
Z-ca Burmistrza Miasta – D. Artuszewski 
- na wydzierżawioną nieruchomości przy ul. Okólnej 5 wjeżdża się od strony ul. 
Działyńskich. Położona jest poza strefą, kolizji nie ma, 
- remont chodnika przy ul. Mickiewicza obecnie jest realizowany przy współpracy z 
powiatem. Odcinek nieuwzględniony ze względu na planowaną zabudowę parkingu wymaga 
dokumentacji projektowej z zabezpieczeniem środków w budżecie. Planujemy budowę tego 
odcinka w roku 2012. 
-50% miejsc, na których stoją pojemniki na odpady segregowane jest utwardzonych. 
Opróżnianie odbywa się jeden raz w tygodniu. Ze względu na podejście mieszkańców to jest 
za mało. Nawet codzienne opróżnianie by nie starczyło. Staramy się, aby porządek był 
utrzymywany. PGKiM na bieżąco zbiera odpady. Straż Miejska jest również w tym temacie 
uczulona. Raz na jakiś czas wskazane jest mycie tych pojemników. 
- ulice Przy Stoku, Międzygórze nie są objęte  projektem budowy kanalizacji podlegającym 
dofinansowaniu? Realizacja tego zadania w 2013 r. 
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- potrzebne jest jeszcze pięć tablic ogłoszeniowych w różnych  częściach miasta. Jest to 
jednak znaczny wydatek 
- w związku ze złym stanem budynku przy ul. Chrobrego: odpadające tynki, fatalny dach, 
zniszczona stolarka drzwiowa i okienna analizujemy niezbędne prace i koszty. 
Inspektor – D. Sobaszkiewicz 
Zgodnie z Kodeksem Wyborczym niezwłocznie po rozpoczęciu kampanii wyborczej do 
Sejmu i Senatu RP zarządzeniem Burmistrza Miasta zostały wyznaczone miejsca na bezpłatne  
umieszczanie urzędowych obwieszczeń wyborczych  i plakatów  komitetów wyborczych. Są 
to miejskie słupy ogłoszeniowe usytuowane na terenie miasta i miejska tablica ogłoszeniowa 
przy ul. Mickiewicza. Zarządzenie to było podane do publicznej  wiadomości w BIP i 
zwyczajowo na terenie miasta. Dodatkowo urzędowe obwieszczenia wyborcze wywieszane są 
na tablicach ogłoszeniowych Urzędu Miejskiego. W miarę upływu terminów zakreślonych  w 
Kodeksie wyborczym i kalendarzu wyborczym wymagane obwieszczenia są wywieszane w 
tych miejscach  i sukcesywnie uzupełniane w miarę zaklejania.  Kodeks wyborczy przewiduje 
jedynie, że burmistrz  postanawia o usunięciu plakatów i haseł wyborczych oraz urządzeń 
ogłoszeniowych nieusuniętych przez obowiązanych do tego pełnomocników wyborczych w 
terminie 30 dni po dniu wyborów na koszt obowiązanych. W związku z zaklejaniem 
urzędowych obwieszczeń  wyborczych na ogólnodostępnych miejskich słupach 
ogłoszeniowych Burmistrz Miasta nie możliwości podjęcia żadnych działań. 

Ad. pkt. 17 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – 
M. Deja zamknął obrady XIII-tej sesji Rady Miejskiej. 
 
Sekretarz  obrad:                                                            Przewodniczący Rady Miejskiej                 
                                                                                                        
                                                                                                        Marcin Deja             
Zofia Wilbrandt 
 
 
 
 


